



Patrick Cormier

***Chief Operations, Financial & Legal Officer
Digital Identity Laboratory of Canada***

Patrick Cormier is Chief Operations, Financial & Legal Officer at the *Digital Identity Laboratory of Canada*. In the period 2011 to 2019, he was initially Chief Executive Officer of the *Canadian Centre for Court Technology* and Vice-President Digital Transformation at Notarius. He also served as IT Expert Counsel on the Quebec Bar Information Technology Committee.

Mr. Cormier is a regular conference speaker and instructor on digital signatures, information security and the law. He also provided continuous legal education to judges and members of the Justice sector across the country. Recent public speaking engagements include:

- Information Systems Audit and Control Association (ISACA) (October 2019)
- Payments Summit (May 2019)
- Cybersecurity & Identity Summit (April 2019)
- LegallIT Montreal Conference (March 2019)

Prior to this, Mr. Cormier completed 20 years in the Canadian Forces, first as a Signals Officer and next as a military lawyer and project director in the Office of the Judge-Advocate General.

He holds a Bachelor of Space Sciences from Collège militaire royal de Saint-Jean (B.Sc., 1992), a Bachelor of Laws and a Bachelor of Civil Law from McGill University (B.C.L./LL.B., 2001). He has been a member of the Quebec Bar since 2002.



Patrick Cormier

***Le chef des opérations, des finances et des services juridiques
Laboratoire d'identité numérique du Canada***

Patrick Cormier est le chef des opérations, des finances et des services juridiques au *Laboratoire d'identité numérique du Canada*. Au cours de la période 2011 à début 2019, il était initialement le chef de la direction du *Centre canadien de technologie judiciaire* et ensuite vice-président à la transformation numérique chez Notarius. Il a aussi servi sur le comité des TI du Barreau du

Québec à titre d'avocat-expert en TI.

M. Cormier agit souvent à titre de formateur et conférencier concernant la signature numérique, la sécurité de l'information et le droit. Il a aussi dispensé de la formation continue aux juges et membres du secteur de la Justice partout au Canada. Ces conférences et formations incluent:

- Information Systems Audit and Control Association (ISACA) (octobre 2019)
- Payments Summit (mai 2019)
- Sommet de la cybersécurité et de l'identité (avril 2019)
- Conférence LegallIT Montreal (mars 2019)

Auparavant, M. Cormier a complété 20 années au sein des Forces canadiennes en tant qu'officier des

transmissions puis avocat militaire et directeur de projet au sein du Cabinet du Juge-avocat général.

Il détient des baccalauréats en sciences spatiales du Collège militaire royal de Saint-Jean (B.Sc., 1992) ainsi qu'en droit civil et common law de l'université McGill (B.C.L./LL.B., 2001). Il est membre du Barreau du Québec depuis 2002.